
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 31. august 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

Spørgsmål 1070
Ifølge § 6 i bekendtgørelsen om rottebekæmpelse skal kommunalbestyrelsen
udarbejde en handlingsplan for bekæmpelse af rotter på baggrund af de fast-
satte minimumskrav fra Naturstyrelsen. Handlingsplanen skal offentliggøres
på kommunens hjemmeside, og revideres minimum hvert 3. år.
– Vil ministeren oplyse, hvor mange kommuner der har udarbejdet og offent-

liggjort en handlingsplan med de fastsatte minimumskrav i overensstem-
melse med lovgivningen?

– Hvad agter ministeren at foretage sig for at få de sidste kommuner med?
– Hvordan har udviklingen af anmeldelsen af rotter være siden 2010, målt i

antal anmeldelse per år, og hvad kan ministeren oplyse om forventninger-
ne de kommende år – herunder hvis alle kommuner vedtager og gennem-
fører en handlingsplan?

– Hvordan har udgifterne til rottebekæmpelsen udviklet sig i samme periode
og hvad er forventningerne til udgifterne i de kommende år?

– Hvad kan ministeren oplyse om omkostningerne for samfundet af skader
forårsaget af rotter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på sfpiod@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand

1/1

Miljø- og Fødevareudvalget 2015-16
MOF Alm.del  Spørgsmål 1070
Offentligt


